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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 5.10.2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 9 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Rene Christensen (DF).

Spørgsmål 9:

”I forlængelse af besvarelsen af FLF alm. del – samrådsspm. A og B, bedes ministeren 
oplyse, om hun vil arbejde for øgede bevillinger til forskning i nye virkemidler, der kan 
erstatte/supplere randzoner.”

Svar:

Jeg finder det afgørende, at politiske beslutninger om valg af miljøvirkemidler er
baseret på viden på højt videnskabeligt niveau. Det handler ikke alene om, at 
bevillingerne øges, men også om at udnytte den eksisterende viden optimalt. 

Med finanslovforslaget for 2013 foreslår regeringen, at der fra forskningsreserven 
prioriteres 240 millioner kroner i 2013 til strategiske investeringer i forskning (herunder 
miljø, sundhed, fødevarer og fremtidens produktionssystemer). Herudover afsættes 
blandt andet en reserve på 50 mio. kr. til styrket europæisk og internationalt 
forskningssamarbejde. Som bekendt udestår forhandlingen om udmøntningen af 
reserven, herunder den nærmere prioritering. 

I Fødevareministeriets regi er der både under Grønt Udviklings- og 
Demonstrationsprogram (GUDP) og i ministeriets aftaler med universiteter om 
forskningsbaseret myndighedsbetjening lagt vægt på løsninger, som kan minimere 
kvælstoftab fra landbrugsproduktionen. 
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Jeg vil arbejde for at skabe rammerne for bedst mulig samfundsmæssig udnyttelse af 
Fødevareministeriets midler, blandt andet i dialog med universiteter, private 
virksomheder, andre nationale ordninger og EU Kommissionen.

For jeg må minde om, at der udestår en udfordring om at finde virkemidler for de 
10.000 tons den tidligere VK – regering valgte at udskyde.

Mette Gjerskov

/Kim Holm Boesen


